
 

 

 
 
 

A. Materiál: 
 

Materiál č. 

19 

Bod rokovania Informatívna správa – Národné basketbalové centrum 

Dátum rokovania MsZ  11.12.2024 

Predložené poslancom MsZ  04.12.2024 

Predkladateľ 
JUDr. Tomáš Klopta -  poslanec MsZ, konateľ spoločnosti Mestský 
basketbalový klub Ružomberok, s.r.o.  

Spravodajca 
JUDr. Tomáš Klopta -  poslanec MsZ, konateľ spoločnosti 
Mestský basketbalový klub Ružomberok, s.r.o. 

Na základe - 

Prizvaný - 

Stanovisko komisií - 

Stanovisko MsR zo dňa 
27.11.2024 

MsR odporúča MsZ  
I. zobrať na vedomie informáciu o stave prípravy strategickej investície 
mesta Multifunkčnej športovej haly a o zámere jej realizácie ako 
Národného basketbalového centra v podobe  športovej infraštruktúry 
národného významu. 
II. požiadať primátora mesta vykonať kroky k zabezpečeniu: 

 vnútorných zdrojov mesta pre prípravu projektu Národného 
basketbalového centra 

 zaradenia projektu Národného basketbalového centra do 
zoznamu športovej infraštruktúry národného významu 

 navrátenia majetku bývalej Administratívnej budovy Mondi 
SCP do majetku mesta  

 aktualizácie strategického materiálu – štúdie uskutočniteľnosti 
s prihliadnutím na výber lokality Národného basketbalového 
centra. 

T: MsZ 02/2025 
III. požiadať zriadiť projektový tím pre projekt Národného 
basketbalového centra. 
T: MsZ 12/2024 
IV. požiadať primátora mesta predložiť správu o stave prípravy 
Národného basketbalového centra. 
T: MsZ 02/2025 

Hlasovanie: 5-0-0 

Zoznam príloh - 



 

 

 

B. Návrh na uznesenie: 

Mestské zastupiteľstvo Ružomberok: 

I. berie na vedomie  
informáciu o stave prípravy strategickej investície mesta Multifunkčnej športovej haly 
a o zámere jej realizácie ako Národného basketbalového centra v podobe športovej 
infraštruktúry národného významu 

 
II. žiada  

a) primátora mesta vykonať kroky k zabezpečeniu: 

 vnútorných zdrojov mesta pre prípravu projektu Národného basketbalového centra 

 zaradenia projektu Národného basketbalového centra do zoznamu športovej infraštruktúry 
národného významu 

 navrátenia majetku bývalej Administratívnej budovy Mondi SCP do majetku mesta  

 aktualizácie strategického materiálu – štúdie uskutočniteľnosti s prihliadnutím na výber 
lokality Národného basketbalového centra 

T: MsZ 02/2025 
 

b) zriadiť projektový tím pre projekt Národného basketbalového centra 
T: MsZ 12/2024 

 
c) primátora mesta predložiť správu o stave prípravy Národného basketbalového centra 
T: MsZ 02/2025 

 



 

 

C. Dôvodová správa 

1. Dôležitosť vybudovania Národného basketbalového centra v Ružomberku  

Úvodom možno konštatovať, že výstavba Národného basketbalového centra v Ružomberku 
nepredstavuje len výnimočnú príležitosť na vybudovanie systematického a udržateľného spôsobu 
výchovy budúcej generácie Slovenských reprezentantiek vo všetkých kategóriách, ale zároveň 
ponúka neopakovateľnú šancu na rozvoj nášho mesta. Obrovským benefitom výstavby 
a zrealizovania NBC by bol  nárast pracovných miest a turizmu. V NBC by sa mohli organizovať 
podujatia medzinárodného významu, tak ako tomu bolo v roku 2000, kedy bol práve Ružomberok 
organizátorom finálového turnaja Euroligy v basketbale žien. S bohatou športovou históriou a 
získanými titulmi, spojenými s kvalitnou prácou s mládežou, je Ružomberok pripravený prevziať 
líderskú pozíciu vo výchove a smerovaní talentovanej slovenskej basketbalovej mládeže. Zrealizovaný 
projekt NBC s multifunkčnou športovou halou by poskytoval zázemie aj pre iné športové zväzy či 
kultúrne podujatia, čo by vytváralo priaznivý vplyv na spoločenský život v meste.  

Sídlo NBC v Ružomberku by zdôraznilo jeho športový potenciál a prispelo k rozvoju mesta ako 
športového centra. Prestíž a viditeľnosť mesta by vzrástli nielen v rámci Slovenska, ale aj v 
medzinárodnom meradle. Ružomberok by sa stal synonymom pre excelentnú športovú 
infraštruktúru a vynikajúce podmienky pre rozvoj mladých talentov. NBC by sa mohlo stať aj 
strediskom komunity, ktoré by podporovalo pocit hrdosti a jednoty. 
 
 

2. Potreba vybudovania Národného basketbalového centra  
 

Slovenský ženský basketbal resp. ženská reprezentácia bola od rozdelenia federácie 
pravidelným účastníkom majstrovstiev Európy, dva krát sa kvalifikovala na majstrovstvá sveta, raz na 
olympiádu v Sydney, v roku 2007. Všetky tieto úspechy boli odrazom systematickej práce na úrovni 
klubov, ktoré vychovávali kvalitné hráčky pre reprezentáciu. Bez akýchkoľvek pochybností je ale na 
mieste konštatovať, že v súčasnosti je ženský basketbal v dramatickom ústupe z „horných“ pozícií. 
Kvalitatívnym ukazovateľom je najmä nízky počet klubov hrajúcich ženskú basketbalovú extraligu. 
Túto hralo v ročníku 2023/2024 len 8 družstiev, pričom minimálne 4 z nich dosahovali svojimi 
výkonmi podpriemernú amatérsku úroveň. Dôvodov pre tento neutešený stav je niekoľko, avšak 
jedným z najdôležitejších v rámci Slovenskej republiky je vo všeobecnosti neexistencia podmienok 
pre výchovu talentovanej mládeže a teda nízky záujem o halové športy vôbec. Výsledkom je tragicky 
nízka hráčska základňa, malé možnosti klubov pri dopĺňaní kádrov o slovenské talenty, čoho 
výsledkom sú neutešené výsledky ženskej reprezentácie.  

 
Riešením, ktorým sa môže inšpirovať Slovenská republika a ktoré je už aplikované v praxi 

môžeme nájsť v okolitých krajinách, ako je napríklad Maďarsko. Po vzore okolitých štátov je potrebné 
pristúpiť k vybudovaniu Národného basketbalového centra tak, aby sa stalo domovom nielen 
slovenských reprezentantiek, ale aj srdcom dievčenského mládežníckeho basketbalu v rámci 
Slovenskej republiky.  

 
Národné basketbalové centrum by slúžilo ako tréningový areál, či komplexné centrum pre 

rôzne aspekty rozvoja mladých hráčok od ich útleho veku až po vek seniorský a zároveň by sa stalo 
pýchou a vlajkovou loďou národnej podpory mladých slovenských talentov centralizovaných práve v 



 

 

NBC. Vytvorenie takejto inštitúcie by umožnilo systematicky a cielene formovať talenty, pripravené 
na domácu súťaž, ale hlavne pre medzinárodnú scénu. 

 
 Centralizovaný prístup v NBC by umožnil lepšiu koordináciu a monitorovanie tréningových a 

mimo tréningových procesov hráčok naprieč všetkými kategóriami s cieleným zameraním na výchovu 
hrdých reprezentantiek v basketbale. Základy ich športovej kariéry by boli postavené na silnom a 
profesionálnom prístupe pri tréningovom procese už od mládeže, čo by zabezpečilo optimálny 
individuálny rozvoj a zároveň prechod hráčok od jednej vekovej kategórie k druhej. Navyše, NBC by 
slúžilo ako stredisko pre identifikáciu a rozvoj talentov. Moderné metódy hodnotenia a 
špecializované tréningové programy by umožnili objavovať potenciálne talenty a formovať ich podľa 
najnovších trendov a potrieb moderného basketbalu, čím by sme zabránili ich odchodu do už 
fungujúcich športových akadémií napríklad vo veľmi populárnom Maďarsku, či iných štátov. Týmto 
spôsobom by sme vytvárali neustále prúdenie kvalitných hráčok pre národný tím a kluby na domácej 
scéne.  

 
Vybudovaním NBC by sa vytvoril nielen tréningový komplex, ale kompletnejší ekosystém 

vrátane ubytovacích kapacít, edukačných centier, ktoré by s hrdosťou umožnilo hráčkam venovať sa 
basketbalovému vývoju v optimálnych slovenských podmienkach a súčasne by posilnilo kolegialitu a 
vytváranie tímovej identity. 

 
 Okrem vyššie uvedeného, by NBC slúžilo ako motivačný faktor pre mladé hráčky, ktoré by 

mohli vstúpiť do sveta profesionálneho basketbalu s jasným cieľom a s podporou najkvalitnejších 
trénerov. Týmto spôsobom by sa vytvorila pozitívna atmosféra a kultúra, ktorá by podporovala trvalý 
záujem a oddanosť hráčok ku kariére v basketbale.  

 
Celkovo by vybudovanie NBC malo nesporne pozitívny vplyv na rozvoj ženského basketbalu 

na Slovensku. Vytvorenie silnej základne talentov by poskytlo národnému tímu a iným klubom 
stabilný zdroj kvalitných hráčok. Tým by sme vytvorili udržateľný model, ktorý by posilnil 
konkurencieschopnosť slovenského basketbalu na domácej aj medzinárodnej úrovni. Výstavba 
národného basketbalového centra NBC zohráva kľúčovú úlohu v systematickom rozvoji basketbalu 
na národnej úrovni. 

 
3. Podpora projektu zo strany  Slovenskej basketbalovej asociácie 

 
Uznesenie Výkonného výboru SBA č. 72/2023, ktoré je súčasťou zápisnice č. 12/2023 zo 

zasadnutia Výkonného výboru SBA: 
 

„VV SBA podporuje zámer mesta Ružomberok ohľadom výstavby športovej haly a vyhlasuje, 
že SBA poskytne súčinnosť a podporu v rámci plánovaného projektu“. 

 

D. Dopad na rozpočet 
 


